
PROTOKÓŁ NR IV/2024 
z czwartej sesji Rady Gminy Świdnica 

w dniu 25 września 2024 r. 
 

W dniu 25 września 2024 r. w Gminnym Ośrodku Kultury w Świdnicy przy ul. 
Ogrodowej nr 37 odbyła się czwarta sesja Rady Gminy Świdnica. Obrady rozpoczęto 25 
września 2024 r. o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:21 tego samego dnia. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski otworzył czwartą sesję Rady 
Gminy Świdnica. Przywitał wszystkich przybyłych na sesję radnych, sołtysów, dyrektorów 
szkół, pracowników urzędu oraz mieszkańców. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że obrady sesji są transmitowane 
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Ponadto nagranie będzie 
udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził qworum zdolne do podejmowania uchwał.   
W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. Obecni: 

1. Danuta Janek 
2. Krystyna Kołłątaj 
3. Izabela Kuchta 
4. Maria Łysiak 
5. Tomasz Marczewski 
6. Daniel Mazurkiewicz 
7. Wioletta Mazuro 
8. Adrian Miarka 
9. Jadwiga Olejarz 
10. Barbara Rogozińska-Klocek 
11. Adam Szreder 
12. Zofia Śmiejan 
13. Rafał Trafała 
14. Błażej Woźniak 
15. Żaneta Ziemiańska 

 
Ad 2. Przedstawienie porządku obrad sesji.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Marczewski poinformował, że porządek obrad został 
przedstawiony radnym. Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś z radnych wnosi uwagi 
do porządku obrad. Nikt z obecnych nie zgłosił uwag. Porządek obrad przedstawiał się 
następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 26 czerwca 2024 r. 
4. Sprawozdanie Wójta o jego pracach w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
6. Wolne wnioski i informacje.  
7. Interpelacje i zapytania radnych.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2024 rok. (druk 26) 



9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świdnica 
na lata 2024-2034. (druk 27) 

10. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji wydzielonego rachunku dochodów własnych 
w jednostce oświatowej Gminy Świdnica. (druk 28) 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła 
II w Świdnicy poprzez likwidację Szkoły Filialnej w Koźli. (druk 29) 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. (druk 30) 
13. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi według właściwości. (druk 31) 
14. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie 
Świdnica. (druk 32) 

15. Podjęcie uchwały w sprawie dopłat dla odbiorców usług z zakresu zbiorowego 
odprowadzania ścieków. (druk 33) 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz wynagrodzenia za 
inkaso.(druk 34) 

17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej 
wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w Gminnym Żłobku w Świdnicy. (druk 35) 

18. Zamknięcie obrad. 
 
 
Ad 3. Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Gminy Świdnica z dnia 26 czerwca 2024 r. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zapytał, czy są uwagi do 
protokołu z III sesji Rady Gminy Świdnica z dnia  26 czerwca 2024 r. W związku z tym, że nie 
zgłoszono uwag, protokół został przyjęty przez aklamację.  
 
 
Ad 4. Sprawozdanie Wójta o jego pracach w okresie międzysesyjnym.  
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol przedstawiła sprawozdanie z okresu od 
końca czerwca do września do dnia sesji: 
 
Podpisano porozumienie z Lubuskim Trójmiastem w sprawie projektu dla uczniów naszych 
szkół pod tytułem „Ciekawa nauka”. Realizacja rozpocznie się w październiku.  

Zostały podpisane umowy z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej na pożyczkę krótkoterminową przez Zielonogórski Związek Powiatowo-Gminny na 
sfinansowanie VAT-u dla nowych dwóch autobusów, które zostały zakupione w ramach 
Polskiego Ładu. Pod koniec sierpnia autobusy przyjechały już do nas na bazę. 
Krótkoterminowa, bo po odzyskaniu tego VAT-u z Urzędu Skarbowego będzie ona w 100% 
spłacona. 
Została również podpisana przez Zielonogórski Związek Powiatowo-Gminny, umowa 
długoterminowa z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 
sfinansowanie wkładu własnego do projektu zakupu 20 autobusów, dofinansowanych  
z Centrum Unijnych Projektów Transportowych, w wysokości 371 tys., została ona rozłożona 
na 10 lat. Dla każdego samorządu jest ten wkład równy i wszystkie gminy członkowskie będą 
w tym partycypować.  



Od miesiąca czerwca w zasadzie do chwili obecnej przeprowadzane są wybory sołtysów  
w poszczególnych miejscowościach. Na dzień dzisiejszy pozostały do przeprowadzenia 
wybory w miejscowości Koźla, Słone, Grabowiec i Radomia.  

W ostatnim czasie została ukończona ulica Morwowa w Słonem.  

Podpisano umowę na realizację budowy ulicy Piaskowej, Grzybowej i przebudowy ulicy 
Mieszka I w zakresie przejścia dla pieszych i przebudowy zatoki autobusowej.  

Złożone zostały wnioski o dofinansowanie na remont drogi ulicy Mieszka I, na której były 
prowadzone przez ostatnie dwa lata przepięcia przyłączy wody do nowej nitki sieci 
wodociągowej.  

Został pozytywnie rozpatrzony wniosek o dofinansowanie budowy drogi ulicy Seledynowej  
w Radomii. Otrzymane środki pochodzą z Funduszu Dróg Samorządowych, są 
dofinansowywane w 50%. Kwota, która została przyznana dla gminy to blisko 1,5 mln zł.  

W Radomii została zakończona budowa ulicy Turkusowej oraz Jagodowej. Przypomnę, że to 
kwota była ponad 6 mln zł. Trwają w tej chwili jeszcze drobne prace porządkowe, uzupełniające 
i będziemy odbierać inwestycje.  

Zostały złożone wnioski do Urzędu Marszałkowskiego na dofinansowanie termomodernizacji 
dwóch budynków sal wiejskich - Lipna i Buchałowa, a także na termomodernizację Szkoły 
Podstawowej w Słonem. Czekamy na wyniki naborów.  

Otrzymaliśmy wsparcie finansowe na kontynuację programu opaski życia dla seniorów. To 
kwota ponad 45 900 zł. całość programu wynosiła 57 tys zł. W ramach tego programu zostało 
zakupionych 50 opasek, które już trafiły do naszych seniorów.  

Jako Gmina wnioskowaliśmy o możliwość realizacji programu Ciepłe Mieszkanie  
i otrzymaliśmy na jego realizację ponad 2 mln złotych. Jest on kierowany do właścicieli 
mieszkań wielorodzinnych. Szczegóły będą wkrótce przedstawiane mieszkańcom. Będą na 
pewno też spotkania w poszczególnych miejscowościach.  

W międzyczasie jeszcze odbyły się liczne spotkania:  

28 czerwca odbyło się Walne Zgromadzenie Lubuskiego Trójmiasta, gdzie zostały wybrane 
nowe władze stowarzyszenia. Prezesem został pan Tomasz Winiecki, z długim doświadczeniem 
w zakresie współpracy unijnej. 

12 lipca spotkałam się wraz z członkami Zielonogórskiego Związku Powiatowo-Gminnego  
z panem Marszałkiem Sebastianem Ciemnoczołowskim w sprawie transportu publicznego 
realizowanego między innymi przez ZKP. 

15 lipca spotkałam się z Prezydentem Miasta Zielona Góra panem Marcinem Pabierowskim. 
W spotkaniu uczestniczyli również członkowie Zarządu Związku Powiatowo-Gminnego. 
Rozmawialiśmy w sprawie możliwości współpracy i korzystania przez ZKP z przystanków  
w Zielonej Górze.  

16 lipca spotkałam się z mieszkańcami ulicy Bunkrowej. Spotkanie dotyczyło dokumentacji 
technicznej, która była przygotowywana na budowę PSZOK-u przy oczyszczalni ścieków 
Świdnicy, na którą był przyjmowany plan zagospodarowania przestrzennego. Mieszkańcy 
zgłosili sprzeciw do realizacji tej inwestycji. 



17 lipca uczestniczyłam w święcie Policji w Sulechowie. 

19 lipca spotkałam się z panią Dyrektor Banku Gospodarstwa Krajowego w sprawie 
możliwości pozyskania środków w formie pożyczki nieoprocentowanej na zadania 
inwestycyjne, które również są wpisane w zakres Krajowego Planu Odbudowy.  

29 lipca spotkałam się wraz z panią Skarbnik z Dyrektorem Programów Regionalnych Urzędu 
Marszałkowskiego panem Danielem Roguskim.  

30 lipca spotkałam się z Dyrektorem Szkoły Podstawowej Słonem panem Łukaszem 
Szydłowskim. To spotkanie dotyczyło kwestii arkuszy organizacyjnych, a także sytuacji 
finansowej, o której rozmawialiśmy również na komisji.  

2 sierpnia spotkałam się z Prezesem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  
i Gospodarki Wodnej panem Mirosławem Glazem w sprawie dofinansowania do zakupu auta 
strażackiego dla OSP Świdnica. Udało się aplikować o możliwość zwiększenia jeszcze tego 
dofinansowania, które pierwotnie było przyznane. 

8 sierpnia spotkałam się z panią Dyrektor z Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Świdnicy, 
panią Agnieszką Kulczyńską w sprawie środków finansowych, które będziemy potrzebowali 
na oświatę do końca roku. 

9 sierpnia uczestniczyłam w spotkaniu zorganizowanym przez Marszałka Województwa 
Lubuskiego pana Sebastiana Ciemnoczołowskiego w sprawie transportu publicznego.  
W spotkaniu wzięli udział również operatorzy tego transportu. 

30 sierpnia uczestniczyłam w dwóch radach pedagogicznych naszych placów oświatowych. 

2 września rozpoczęliśmy oficjalnie rok szkolny, podczas których brałam udział w uroczystych 
apelach. 

3 września uczestniczyłam w forum na temat gospodarki odpadami na terenie województwa 
lubuskiego, gdzie była mowa o konieczności rozwiązań systemowych, między innymi budowy 
urządzeń do utylizacji odpadów, o braku możliwości na dzień dzisiejszy spełnienia wskaźników 
odzysku odpadów przez gminy, co za chwilę będzie wiązało się z dużymi karami finansowymi. 

4 września odbyło się spotkanie z włodarzami powiatu zielonogórskiego oraz 
przewodniczącymi rad gmin w sprawie pisma skierowanego przez Starostę Zielonogórskiego  
z pytaniem czy gmina jest zainteresowana objęciem udziału w placówce POZ w Sulechowie, 
która miałaby podlegać restrukturyzacji. 

17 września odbyło się posiedzenie Powiatowego Sztabu Kryzysowego związanego z sytuacją 
hydrologiczną oraz powodziami. W spotkaniu brały udział gminy bezpośrednio narażone na 
powódź. W tym miejscu chciałabym wszystkim Państwu podziękować, zarówno sołtysom, ale 
też i wszystkim mieszkańcom, którzy włączyli się w zbiórkę artykułów żywnościowych. 
Przetransportowano je do powiatu, a powiat już skierował je do najbardziej potrzebujących 
gmin.  

19 września spotkałam się z Prezesem Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej panem Andrzejem 
Szablewskim. Spotkanie dotyczyło projektu budynków wielolokalowych, które miałyby 
powstać w miejscowości Letnica przy blokach. Projektant jest już na ukończeniu tego projektu. 
Jeżeli ktoś z Państwa byłby zainteresowany spojrzeć na te wielkoformatowe wydruki, to 



zapraszam do urzędu. Projekt będzie nam potrzebny po to, żebyśmy mogli się ubiegać  
o dofinansowanie z Banku Gospodarstwa Krajowego na budowę właśnie tych lokali. Jak 
Państwo pamiętacie otrzymaliśmy bon w postaci 3 mln zł, który był tak naprawdę wkładem 
własnym do powstałej spółki, czyli Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej KZN Lubuskie. 

 
Ad 5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że 4 września uczestniczył w spotkaniu 
włodarzy z Powiatu Zielonogórskiego wraz z przewodniczącymi rad organów samorządowych. 
Spotkanie dotyczyło sytuacji szpitala w Sulechowie.  
Uczestniczył w dożynkach powiatowo-gminnych w Koźli. Złożył gratulacje, szczególnie dla 
mieszkańców Koźli i wszystkich tych, którzy włączyli się w organizację tej imprezy. 
Podziękował pracownikom Gminnego Ośrodka Kultury i wszystkim jednostkom, które były 
zaangażowane w tą imprezę oraz pogratulował władzom gminy - pani Wójt, tak udanej imprezy. 
 
 
Ad 6. Wolne wnioski i informacje. 
 
Przewodnicząca Gminnej Rady Seniorów Bogumiła Hajdasz – Dzisiaj jest ostatni dzień mojej 
5 kadencji na stanowisku Przewodniczącej Gminnej Rady Seniorów. Było pięknie, wiele się 
nauczyłam. Może następna rada, która powstanie, zrobi więcej, ja tylko tyle ile było można. 
Chciałam bardzo serdecznie podziękować pani Wójt za wsparcie. Wtedy kiedy było 
najtrudniej to zawsze Pani była obok. Dziękuję pani Ani Równickiej, dziękuję swoim 
radnym-seniorom, którzy wspierali mnie w tej trudnej społecznej pracy. Pani Dagmaro, wielki 
ukłon dla Pani, bo wtedy kiedy potrzebowałam, to dział promocji Gminy Świdnica zawsze 
stawał na wysokości zadania. Następna sprawa, którą chciałabym tylko nadmienić dotyczy 
gazety Lubuski Obywatel Press. Jest w niej o Zespole Świdniczanie,  
o mojej działalności charytatywnej,  o hortiterapii, którą przeprowadziłam z panią 
bibliotekarką nad Zalewem Świdnickim.  
 
Mieszkaniec Świdnicy - Na zebraniu wiejskim była mowa o tym, że będzie robiony chodnik 
od strony krzyża w stronę GOK-u. Poruszyłem temat, by zrobić spowalniacz przy przejściu na 
przystanek. Pani sołtys powiedziała, że są takie plany i będą zrobione. Dobrze by było właśnie, 
bo tam pasów nie można zrobić, bo jest sklep. Ale spowalniacz byłby dobry, ograniczyć 20 km 
na godzinę i ludzie może by uważali. W każdej wiosce widzę, że takie spowalniacze są. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol -  Tam oprócz spowalniacza na pewno 
będzie też przejście dla pieszych, tylko jest to w tej chwili jeszcze projektowane. Musimy 
jeszcze chwilę poczekać, ale będzie. 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Izabela Kuchta - Na 
jakim etapie są procedowane zmiany organizacji ruchu na terenie gminy? Tam od nas były dwa 
tematy zgłaszane i chciałam się podpytać. 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Tak, tematy były zgłaszane, one będą 
uwzględnione w projekcie. Tak jak informowałam też na zebraniu, że będzie to projekt 
całościowy, tam gdzie zgłaszane są na bieżąco konieczności wprowadzenia zmiany tej 



organizacji, będzie to uwzględnione w ramach jednej umowy i ona będzie, mam nadzieję, 
jeszcze podpisana we wrześniu. 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Izabela Kuchta zapytała 
o kwestię włączenia oświetlenia na zakończonej już budowie ulicy Wrzosowej. Czy już może 
coś wiadomo na temat tego odbioru? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol  - Jeszcze musimy poczekać, bo wraz  
z odbiorem dokumentacji, dopiero może ENEA zadziałać, więc na pewno będzie to etap ostatni. 
Zawsze na to oświetlenie czekamy trochę dłużej, aniżeli już na samo zakończenie inwestycji, 
więc trzeba trochę się jeszcze uzbroić w cierpliwość.  

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Izabela Kuchta  - 
Ostatnia sprawa w kwestii prowadzonych prac w związku z budową ulicy Turkusowej  
w Radomi. Ja też taki postulat tutaj wysyłałam do pracowników gminy, z taką prośbą  
o przekazanie nam informacji, kiedy będzie ustalony końcowy odbiór. Było wiele głosów 
mieszkańców i chcielibyśmy znać ten termin, jak już będzie przeprowadzany ten odbiór.  

Kierownik Referatu Gospodarki i Rozwoju Magdalena Dotka - Jeszcze nie ma uzgodnionego 
terminu odbioru, wszystko jest realizowane zgodnie z harmonogramem. Jednakże jeżeli są 
jakieś uwagi, jakieś takie sprawy, które by wymagały znacznych poprawek, to czy możecie 
Państwo nam przesłać te uwagi, żebyśmy w trakcie odbiorów już rozmawiali o takich uwagach 
drobnych, które nie dyskwalifikują odbioru końcowego. Mamy ten projekt dofinansowany  
i jeżeli zostawimy to na koniec, to możemy mieć problem z odbiorem, bo nie odbierzemy takich 
prac, gdy będą wymagały dużych poprawek i dużego zaangażowania czasowego wykonawcy, 
nie zdążymy tego zrobić. My cyklicznie odbywamy rady budowy i w trakcie tych rad budowy 
możemy zaprosić mieszkańców. Zazwyczaj rady odbywają się częściowo w budynku urzędu, 
ale jedziemy również w teren i jeżeli są jakieś sygnały to omawiamy z  mieszkańcami na 
bieżąco i reagujemy.  

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Izabela Kuchta  - 
Miałam na myśli właśnie te tematy, które były już zgłaszane, między innymi pod lasem, przy 
ulicy Tęczowej i tam również uczestniczyli mieszkańcy właśnie w ramach tego spotkania  
z państwem i odbioru. Były zgłaszane zastrzeżenia i była uzgodniona forma ich poprawy. 
Ponieważ nie do końca jeszcze to jest zrealizowane, a wykonawca ma czas, stąd się bierze nasz 
postulat, żeby po prostu dopilnować tego. Na ten moment jeszcze te ustalenia nie zostały 
zrealizowane. 

Kierownik Referatu Gospodarki i Rozwoju Magdalena Dotka - One są w trakcie, częściowo 
zostały zrealizowane, wykonawca podjął działania, ale tak jak Pani słusznie zauważa, nie 
zakończył prac i jest w trakcie.  

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Izabela Kuchta  - 
Dlatego postulujemy o to, że jak już będzie ten finalny moment, bo my nie wiemy, czy 
wykonawca szybciej zrealizuje te prace. 

Kierownik Referatu Gospodarki i Rozwoju Magdalena Dotka - Wykonawca przewiduje taką 
możliwość. Dodatkowo na ostatniej radzie budowy potwierdził, że wzmocni ekipę, która 
wykonuje te prace, żeby dochować wszelkich terminów, a nawet skończyć przed czasem.  
Bardzo dziękujemy za wszelkie uwagi, to są dla nas cenne i zawsze reagujemy. Nie zawsze ten 



efekt jest widoczny na placu budowy, bo nie wszystkie prace da się tak jak  
z zabezpieczeniem płotu, ale tam już też zostały podjęte działania. Ale jeżeliby pojawiło się coś 
nowego, to prosiłabym ze względu na te odbiory, zgłosić szybciej. One nie tylko polegają na 
sprawdzeniu pracy w terenie, ale wykonawca musi szereg dokumentów przygotować, my 
musimy je zweryfikować i  zgłosić zakończenie do odpowiednich organów. 

Radna Teresa Sygut -  Ja pociągnę temat dróg, bo chciałam się dowiedzieć czy tak zwana droga 
od krzyża do cmentarza, czy prace będą w tym roku wykonane?  

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Prace nie zostaną zrealizowane w tym 
roku, został dopiero ogłoszony przetarg na realizację tego zadania. 

Radna Teresa Sygut - Czyli można się spodziewać w przyszłym roku? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - W przyszłym roku tak. 

Radna Danuta Janek - Na jakim etapie są prace związane z drogą Świdnica-Letnica? Proszę 
przypomnieć, czy zakończenie miałoby być do końca roku kalendarzowego? 

Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol - Tak, termin umowy jest do końca roku, 
natomiast wszyscy dokładają sił i starań po to, żeby zakończyć to wcześniej, dlatego że to też 
jest dofinansowane z Funduszu Dróg Samorządowych, a termin realizacji tego zadania  
i rozliczenia musi się zamknąć w roku kalendarzowym. Dzisiaj rozmawiałam z wykonawcą. 
Jest już położony dywanik asfaltowy na długości 2,5 km od strony Świdnicy.  Wiem, że 
zaczynają już działania stabilizacji gruntu przy blokach, więc prace cały czas trwają, ale myślę, 
że jesteśmy już zdecydowanie dalej niż bliżej. 

Przewodniczący Rady Gminy Tomasz marczewski - W imieniu własnym, ale również Wysokiej 
Rady chcę bardzo podziękować, a przede wszystkim złożyć wyrazy szacunku i uznania dla 
wszystkich tych, którzy w tej trudnej sytuacji obecnej hydrologicznej, powodziowej na terenie 
naszego kraju i naszego województwa biorą czynny udział. W tym miejscu dziękuję serdecznie 
wszystkim strażakom ochotnikom z terenu naszej gminy, ale też dziękuję tym osobom 
prywatnym, które także pomagały wzmacniać wały na Odrze. Wielkie słowa uznania i szacunku 
dla każdego z was.  
 
Ad 7. Interpelacje i zapytania radnych.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski  poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym do biura Rady nie wpłynęły interpelacje ani zapytania. Zapytał, czy ktoś  
z radnych chciałby złożyć w tej chwili interpelacje bądź zapytanie.  

Nikt z radnych nie złożył interpelacji ani zapytań.  
 
Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2024 rok. (druk 26) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji  Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Izabela Kuchta 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 12 głosach „za” i 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. 
 



Przewodniczący Komisji Mienia i Budżetu Daniel Mazurkiewicz - Ja bym chciał prosić panią 
Skarbnik, żeby w takich bardziej przyjaznych słowach poinformowała naszych mieszkańców 
w czym tkwi problem, bo sama uchwała może nie oddaje tego wszystkiego, ale żeby też pani 
Skarbnik zreferowała z czym mierzymy się obecnie. 
 
Skarbnik gminy Katarzyna Wybranowska –  Zarówno nasza gmina, jak i inne gminy w Polsce 
w tym roku borykają się z wydatkami na oświatę. W naszej gminie po półrocznej analizie 
wydatków ta kwota brakująca to około 2 mln zł. Wynika to z podwyżek dla nauczycieli, które 
zostały w tym roku wprowadzone, a nie pokryte subwencją oświatową. W marcu wprowadzając 
te wydatki wiedzieliśmy, że będzie nam brakowało około 800 tys. zł, ale z uwagi na to, że 
szkoła jest „żywym organizmem”, więc nadgodziny, które w szkole powstają, są dodatkowym 
kosztem. Na chwilę obecną brakuje nam około 1,5-2 mln. Czekamy, czy państwo jest w stanie 
jeszcze w tym roku pomóc samorządom, czy będzie to koszt własny gminy - czyli nasze środki, 
które w innej sytuacji moglibyśmy przeznaczyć na coś innego. Koszty oświaty bardzo wzrosły, 
zarówno właśnie wynagrodzenia, jak i energia i to jest też pokłosiem wzrostu najniższej 
krajowej, która rodzi właśnie za sobą konsekwencje tego, bo bardzo dużą część wydatków,  
a u nas jest to ponad 50%, dokładamy z własnych środków gminy. Czyli na chwilę obecną 
subwencja oświatowa wynosi około 8 mln i drugie tyle gmina musi dołożyć, aby sfinansować 
rocznie oświatę.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski - Szanowni Państwo, myślę, że 
musimy głośno i wyraźnie powiedzieć, że to jest najbardziej wyrazisty przykład tego, jak 
niestety państwo funkcjonuje i mam takie wrażenie, że samorządy to tak jakby piąte koło  
u wozu, tudzież jakiś taki zespół ludzi, którzy cokolwiek by im się nie narzuciło, to w wyniku 
zrozumienia tych potrzeb, jest pewność, że te zadania wykonają. To jest nie pierwszy raz i nie 
jedyna sprawa, gdzie państwo ceduje swoje zadania na jednostki samorządu terytorialnego. 
Gdyby tak nie było, to myślę, że my dzisiaj byśmy się zastanawiali nad tym, którą z dróg 
wyremontować, który wodociąg może naprawić, wymienić, jakich inwestycji dokonać, żeby 
nasza gmina się rozwijała. Niestety przez taki sposób prowadzenia państwa, niestety często 
samorządy czekają takie czasy stagnacji. Pamiętajmy o tym, że zadania są jasno określone, 
swoje zadania ma organ centralny, swoje zadania ma samorząd i niestety często samorządy 
wyręczają tych, którzy swoich zadań nie wykonują. Przykład najprostszy, droga Świdnica-
Letnica. Gdyby nie wkład samorządu, powiat sam z siebie drogi by nie zrobił. 
 
Wobec tego, że nikt więcej nie zabrał głosu, Przewodniczący zamknął dyskusję.  
W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2024 rok. (druk 26).  
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 



 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR IV/26/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Świdnica na lata 2024-2034. (druk 27) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji  Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Izabela Kuchta 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 13 głosach „za” i 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świdnica na 
lata 2024-2034. (druk 27).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR IV/27/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji wydzielonego rachunku dochodów 
własnych w jednostce oświatowej Gminy Świdnica. (druk 28) 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji  Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Izabela Kuchta 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 14 głosach „za”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji wydzielonego rachunku dochodów własnych 
w jednostce oświatowej Gminy Świdnica. (druk 28).  
 



Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Adam Szreder, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR IV/28/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. 
Jana Pawła II w Świdnicy poprzez likwidację Szkoły Filialnej w Koźli. (druk 29) 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji  Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Izabela Kuchta 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 14 głosach „za”. 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II 
w Świdnicy poprzez likwidację Szkoły Filialnej w Koźli. (druk 29).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Adam Szreder, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR IV/29/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  

Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. (druk 30) 
 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji  Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Izabela Kuchta 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 12 głosach „za”, 1 głosie „przeciw”  
i 1 głosie „wstrzymującym się”. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rafał Trafała przedstawił uzasadnienie do 
uchwały -  W dniu 19 sierpnia 2024 r. do Urzędu Gminy Świdnica wpłynęło pismo skierowane 



do Przewodniczącego Rady Gminy Świdnica zatytułowane skarga. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 
15, art. 18b ust. 1 i ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, rada gminy 
rozpatruje skargi na działania wójta i gminnych jednostek organizacyjnych; wnioski oraz 
petycje składane przez obywateli; w tym celu powołuje Komisję Skarg, Wniosków  
i Petycji. Mając na uwadze §101 ust. 1 uchwały nr LVII/331/2018 Rady Gminy Świdnica  
w sprawie Statutu Gminy Świdnica powyższe pismo zostało skierowane do Przewodniczącego 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. W dniu 27 sierpnia 2024 r. wnosząca skargę została 
zawiadomiona o terminie posiedzenia komisji, na którym rozpatrywana była skarga. 
Posiedzenie komisji odbyło się 5 września 2024 r. Stosownie do §101 ust. 3 uchwały nr 
LVII/331/2018 Rady Gminy Świdnica w sprawie Statutu Gminy Świdnica Komisja  
w pierwszej kolejności ustaliła kwalifikację pisma i stwierdziła, że pismo należy 
zakwalifikować jako skargę. Ponadto komisja stwierdziła, że złożone pismo spełnia wymagania 
formalno-prawne stawiane skargom. W przedmiotowej skardze skarżąca podniosła zarzut 
bezczynności Kierownika Zakładu Usług Komunalnych w zakresie braku odpowiedzi na pismo 
z dnia 24 czerwca 2024 r. W toku postępowania Komisja ustaliła, że w dniu 24 czerwca 2024r. 
skarżąca złożyła w Urzędzie Gminy pismo dot. awarii sieci internetowej na sali wiejskiej  
w Grabowcu w nocy z 15 na 16 czerwca 2024 r., czyli w czasie, gdy była najemcą ww. sali. 
Następnie pismo zostało skierowane do Zakładu Usług Komunalnych (data wpływu do ZUK: 
25 czerwca 2024 r.). Z wyjaśnień jakie złożyła Kierownik Zakładu Usług Komunalnych 
wynika, że w dalszej kolejności zostało wystosowane pismo do sołtysa Sołectwa Grabowiec 
celem ustalenia, czy sołtys miała świadomość o przedmiotowej awarii. Sołtys odpowiedziała, 
że nie otrzymała informacji o zaistniałej awarii, a ponadto w protokole zdawczo-odbiorczym 
nie było poruszonej kwestii dostępu do sieci internetowej. Ze złożonych przez Kierownik ZUK 
wyjaśnień wynika, że 11 lipca 2024 r. zostało sporządzone pismo do skarżącej celem 
wyjaśnienia zaistniałej sytuacji. Komisja została poinformowana, że pismo zostało wysłane 
„listem tradycyjnym”. Brak jest zatem dowodu świadczącego jednoznacznie  
o wysłaniu i doręczeniu przedmiotowej odpowiedzi, a skarżąca we wniesionej skardze twierdzi, 
że takiej odpowiedzi nie otrzymała. W związku z powyższym skarga na bezczynność 
Kierownika Zakładu Usług Komunalnych w Świdnicy w sprawie braku odpowiedzi na pismo 
ma uzasadnione podstawy, które świadczą o jej zasadności. Komisja Skarg, Wniosków  
i Petycji, rozpatrując skargę na bezczynność Kierownika Zakładu Usług Komunalnych, 
rekomenduje uznanie skargi za zasadną. Mając na uwadze powyższe, po przeanalizowaniu 
skargi i zapoznaniu się z opinią Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, Rada Gminy Świdnica 
uznaje skargę za zasadną i zaleca Kierownikowi Zakładu Usług Komunalnych w Świdnicy 
zmianę procedur w zakresie wysyłania odpowiedzi na pisma w taki sposób, aby rejestrowane 
były doręczenia wysłanych odpowiedzi na pisma. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. 
 
Radny Adam Szreder – Uwagi co do meritum zgłosiłem dosyć obszernie na komisji, natomiast 
pragnę zaakcentować, że skarga jest rozpatrywana bez wglądu w treść tej skargi, czyli nie 
została po prostu radnym udostępniona.  
 
W związku z tym, że nikt więcej nie zabrał głosu, Przewodniczący zamknął dyskusję.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust.2 
ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. (druk 30).  
 



Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Adrian Miarka, 
Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-Klocek, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, 
Żaneta Ziemiańska 
PRZECIW (1) 
Adam Szreder 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
Danuta Janek, Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR IV/30/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  

 
Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi według właściwości. (druk 31) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji  Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Izabela Kuchta 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 13 głosach „za” i 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rafał Trafała przedstawił uzasadnienie do 
projektu uchwały - W dniu 13 sierpnia 2024 r. do Urzędu Gminy Świdnica wpłynęło pismo 
skierowane do Rady Gminy Świdnica, w którym wniesiono o: uznanie bezczynności Wójt 
Gminy Świdnica, wydanie czterech decyzji o ustalanie warunków zabudowy dla działek, 
polegających na budowie budynków jednorodzinnych. Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 15, art. 18b 
ust. 1 i ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym rada gminy rozpatruje 
skargi na działania wójta i gminnych jednostek organizacyjnych; wnioski oraz petycje składane 
przez obywateli; w tym celu powołuje Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. Mając na uwadze 
§101 ust. 1 uchwały nr LVII/331/2018 Rady Gminy Świdnica w sprawie Statutu Gminy 
Świdnica powyższe pismo zostało skierowane do Przewodniczącego Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji. W dniu 27 sierpnia 2024 r. wnoszący skargę został zawiadomiony  
o terminie posiedzenia komisji, na którym rozpatrywana była skarga. Posiedzenie komisji 
odbyło się 5 września 2024 r. Stosownie do §101 ust. 3 LVII/331/2018 Rady Gminy Świdnica 
w sprawie Statutu Gminy Świdnica Komisja w pierwszej kolejności ustaliła kwalifikację pisma 
i stwierdziła, że pismo należy zakwalifikować jako skargę. Ponadto komisja stwierdziła, że 
złożone pismo spełnia wymagania formalno-prawne stawiane skargom. W przedmiotowej 
skardze skarżący podniósł zarzut bezczynności Wójt Gminy Świdnica w sprawie wydania 
decyzji o ustalenie warunków zabudowy. W przedmiotowej sprawie wniosek o wydanie decyzji 
o wydanie warunków zabudowy został złożony w dniu 31 maja 2024 r. Następnie 
wnioskodawca w dniu 10 czerwca 2024 r. został wezwany do uzupełnienia wniosku. Wniosek 
został uzupełniony w dniu 24 czerwca 2024 roku, a postępowanie administracyjne zostało 
wszczęte zawiadomieniem z dnia 1 lipca 2024 roku. Następnie zgodnie z art. 10 §1 ustawy  
z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego w dniu 26 lipca 2024 roku 
wnioskodawca został powiadomiony o możliwości zapoznania się z projektem decyzji oraz 
zebranym materiałem w sprawie. Wnioskodawca skorzystał z przysługującego mu prawa  
i w dniu 30 lipca 2024 r. zapoznał się z projektem decyzji, z którego jest niezadowolony.  



W związku z powyższym złożył zażalenie na ww. projekt decyzji – które będzie rozpoznane  
w trakcie wydawania decyzji administracyjnej. Zgodnie z at. 64 ust. 1 pkt  1 ustawy z dnia 27 
marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym termin na wydanie decyzji  
o warunkach zabudowy wynosi 90 dni. Biorąc po uwagę, że wniosek został uzupełniony w dniu 
24 czerwca 2024 r. termin upływa 23 września 2024 r. - zatem termin w momencie złożenia 
skargi jeszcze nie upłynął, a postępowanie administracyjne trwa. Zgodnie z art. 234 pkt 1 
Kodeksu postępowania administracyjnego: "w sprawie, w której toczy się postępowanie 
administracyjne skarga złożona przez stronę podlega rozpatrzeniu w toku postępowania, 
zgodnie z przepisami kodeksu". Przedmiotowa skarga dotyczy sprawy, w której toczy się 
postępowanie administracyjne i została złożona przez stronę tego postępowania. Z tych 
względów, na podstawie art. 231 §1 Kodeksu postępowania administracyjnego w związku  
z art. 234 Kodeksu postępowania administracyjnego Komisja Skarg, Wniosków i Petycji, 
rozpatrując skargę na bezczynność Wójt Gminy Świdnica, rekomenduje przekazanie skargi do 
Wójta Gminy Świdnica celem rozpatrzenia skargi w toku postępowania.  

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. 
 
Radny Adam Szreder – Podobnie jak w tamtej uchwale również chciałbym zaakcentować, ze 
nie miałem, nie mieliśmy chyba wszyscy wglądu w treść skargi. Druga sprawa to chyba to 
postepowanie już się zakończyło, z tego co zdążyliśmy się dowiedzieć.    
 
W związku z tym, ze nikt więcej nie zabrał głosu, Przewodniczący zamknął dyskusję.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust.2 
ustawy o samorządzie gminnym 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi według właściwości. (druk 31).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR IV/31/2024 została przyjęta przez 
Radę Gminy Świdnica.  
 
Ad 14. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie 
Świdnica. (druk 32)  
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji  Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Izabela Kuchta 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 14 głosach „za”. 



Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu położonego w obrębie Świdnica. (druk 32).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Adam Szreder, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR IV/32/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie dopłat dla odbiorców usług z zakresu zbiorowego 
odprowadzania ścieków. (druk 33)  
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji  Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Izabela Kuchta 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 13 głosach „za” i 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 
 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji zgłosił wniosek formalny o zmianę 
brzmienia § 1 ust. 2 projektu uchwały na treść „wysokość dopłaty  dla taryfowej grupy 
odbiorców S1 i S2 wynosi 1,00 zł netto + 0,08 zł podatku VAT = 1,08 zł brutto. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
Zmiana paragraf 1 ustęp 2 na treść "Wysokość dopłaty dla taryfowej grupy odbiorców S1 i S2 
wynosi 1,00 zł netto + 0,08 zł podatku VAT = 1,08 zł brutto.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-Klocek, Adam Szreder, 
Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Wioletta Mazuro 



 
W związku z tym, że dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, 
które przeprowadzone zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie dopłat dla odbiorców usług z zakresu zbiorowego 
odprowadzania ścieków. (druk 33) wraz z przegłosowaną na wniosek poprawką.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-Klocek, Adam Szreder, 
Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Wioletta Mazuro 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR IV/33/2024 została przyjęta przez 
Radę Gminy Świdnica. 
  
Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz wynagrodzenia 
za inkaso. (druk 34)  
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji  Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Izabela Kuchta 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 11 głosach „za”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia poboru opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów oraz wynagrodzenia za inkaso.(druk 
34).  
 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel Mazurkiewicz, 
Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-Klocek, Adam Szreder, Błażej 
Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Zofia Śmiejan 



BRAK GŁOSU (3) 
Danuta Janek, Wioletta Mazuro, Rafał Trafała 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR IV/34/2024 została przyjęta przez 
Radę Gminy Świdnica.  
 
Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej 
wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w Gminnym Żłobku w Świdnicy. (druk 35) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji  Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Lokalnego Izabela Kuchta 
poinformowała, że opinia komisji jest pozytywna, przy 12 głosach „za”. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej 
wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w Gminnym Żłobku w Świdnicy. (druk 35).  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Danuta Janek, Krystyna Kołłątaj, Izabela Kuchta, Maria Łysiak, Tomasz Marczewski, Daniel 
Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Adrian Miarka, Jadwiga Olejarz, Barbara Rogozińska-
Klocek, Adam Szreder, Zofia Śmiejan, Rafał Trafała, Błażej Woźniak, Żaneta Ziemiańska 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR IV/35/2024 została przyjęta 
przez Radę Gminy Świdnica.  
 
Ad 18. Zamknięcie obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zamknął obrady czwartej sesji 
Rady Gminy. 

 
 Protokołowała:                                                                                          Przewodniczył: 

Anna Równicka                                                                                      Tomasz Marczewski 


